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В статье анализируется состояние отчетности исполнительной власти субъекта Российской Федерации перед 
региональным парламентом. Институт отчетности региональной исполнительной власти рассматривается как 
важная форма реализации контрольной функции парламента. Отмечаются особенности реализации данного 
института в отдельных субъектах РФ. Высказывается мнение о необходимости заслушивания парламентом отчета 
высшего должностного лица субъектов РФ не только о результатах деятельности высшего исполнительного орга-
на, но и о его деятельности тоже. Подчеркивается, что решения законодательных органов по итогам обсуждения 
публичных отчетов высших должностных лиц должны содержать конкретные рекомендации в его адрес по повы-
шению эффективности работы исполнительных органов власти.

Ключевые слова: Конституция РФ, конституция (устав) субъекта РФ, исполнительная власть, высшее долж-
ностное лицо субъекта РФ, орган исполнительной власти субъекта, субъект РФ, законодательный орган субъекта. 

DOI: 10.18572/1812-3767-2020-1-54-57

THE INSTITUTION OF ACCOUNTABILITY OF EXECUTIVE AUTHORITIES OF A CONSTITUENT 
ENTITY OF THE RUSSIAN FEDERATION TO THE REGIONAL PARLIAMENT

Demidov Mikhail V.
Head of the Department of Administrative and Financial Law 
of the Cheboksary Cooperative Institute (Branch) 
of the Russian University of Cooperation
LL.D.

The article analyzes the state of reporting of the Executive power of the subject of the Russian Federation to the 
regional Parliament. The Institute of reporting of the regional Executive power is considered as an important form of 
implementation of the control function of the Parliament. Features of realization of this Institute in separate subjects 
of the Russian Federation are noted. The opinion is expressed that it is necessary for the Parliament to hear the report 
of the highest offi  cial of the subjects of the Russian Federation not only on the results of the activities of the Supreme 
Executive body, but also on its activities. It is emphasized that the decisions of the legislative bodies on the results of 
the discussion of public reports of senior offi  cials should contain specifi c recommendations to him on improving the 
effi  ciency of the Executive authorities.
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